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Zápis ze zasedání Akademického Senátu VUT č. 6/2024 (377) 
 

Datum a čas konání: 21. května 2024 v 9:00 hodin 

Místo konání: zasedací místnost rektora, Rektorát VUT v Brně, Antonínská 1 

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 20 senátorů) 

Omluveni: Kolář/FIT, Jaroš/FIT, Boháč/FA, Opravil/FCH, Diviš/FCH, Zahrádka/FCH, Žák/FaVU 

Stálí hosté:  Mgr. Ing. Miloslav Pašek, MBA (CESA) 

Ing. Bradáč (ÚSI) 

Hosté: rektor doc. Janíček, kvestorka Mgr. Ing. Němcová, prorektorky doc. Sedláková 
a doc. Šimberová, prorektoři prof. Doupovec, prof. Weiter, kancléř Gregorek 

Omluveni: prorektoři doc. Houser a doc. Máša 

Program jednání: 

1. Zahájení zasedání a určení skrutátora 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisů ze zasedání AS VUT č. 4/2024 ze dne 23. 4. 2024 a č. 5/2024 ze dne 7. 5. 2024 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z Rady vysokých škol 
6. Informace studentské komory AS VUT 
7. Legislativní záležitosti 

• Nové znění Statutu VUT v Brně 

• Další legislativní záležitosti 
8. Ekonomické záležitosti  

• Rozpočty vysokoškolských ústavů a dalších součástí VUT v Brně na rok 2024 

• Výroční zpráva o hospodaření VUT v Brně za rok 2023 

• Další ekonomické záležitosti 
9. Pedagogické záležitosti 

• Další pedagogické záležitosti 
10. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 

• Další záležitosti tvůrčí činnosti  
11. Různé 
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1. Zahájení zasedání a určení skrutátora 
 
Jednání zahájil a řídil předseda AS VUT (dále předsedající) doc. Steinbauer, který úvodem přivítal na 
posledním zasedání AS tohoto funkčního období členy vedení VUT – rektora Janíčka, prorektorky doc. 
Sedlákovou a doc. Šimberovou, prorektory prof. Doupovce a prof. Weitera, kancléře Gregorka a kvestorku 
Němcovou, omluvil doc. Housera a doc. Mášu. Dále přivítal přítomné členy AS a stálé i ostatní hosty zasedání. 
Dnes se souběžně se zasedáním AS konají ještě další tři důležité akce, na které bude muset odejít rektor 
Janíček a předsedkyně SK AS Ing. Kruljacová, chtěl by proto nyní předem poděkovat všem členům AS, kteří 
nebudou ve své funkci pokračovat v novém funkčním období za jejich dosavadní činnost. Zejména by chtěl 
poděkovat Ing. Kruljacové za její dlouholetou aktivní činnost ve funkci předsedkyně studentské komory AS 
VUT a spolu s ní i dvěma dalším studentkám, které rovněž nyní končí ve své funkci – Ing. Rovenské a Ing. 
Šoborové, za jejich aktivní činnost ve studentské komoře AS VUT a předal jim kytice. Rovněž poděkoval 
tajemnici AS J. Cardové za její spolupráci. Dále doc. Steinbauer sdělil, že jej rektor Janíček požádal o formální 
změnu v programu zasedání – o předsunutí legislativního bodu týkajícího se schvalování návrhu Statutu VUT 
na začátek zasedání ještě před jeho odchodem ze zasedání AS na další akce.  

Dále předsedající navrhl do funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování Ing. Janíka. Členové AS VUT 
hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  1 :  
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora Ing. Janíka. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 

2. Schválení programu zasedání AS VUT 
 
Předsedající podal návrh na schválení programu dnešního zasedání, členové AS VUT dále hlasovali o schválení 
níže uvedeného usnesení. 

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  2 :  
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT. 
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 

 

3. Schválení zápisů ze zasedání AS VUT č. 4/2024 ze dne 23. 4. 2024 a č. 5/2024 ze 
dne 7. 5. 2024 

Zápis z jednání AS VUT č. 4/2024 ze dne 23. 4. 2024 byl zaslán členům AS VUT e-mailem dne 10. 5. 2024 
(uložen na Sharepointu). Zápis zkorigovali prorektor Máša (viz e-mail ze dne 11. 5. 2024), drobné formální 
úpravy provedl předseda AS doc. Steinbauer. Členové AS VUT žádné další doplnění ani připomínky nezaslali.  

Zápis z jednání AS VUT č. 5/2024 ze dne 7. 5. 2024 byl zaslán členům AS VUT e-mailem dne 16. 5. 2024 (uložen 
na Sharepointu). Drobné formální úpravy provedl předseda AS doc. Steinbauer, členové AS VUT žádné další 
doplnění ani připomínky nezaslali.  

Předsedající doc. Steinbauer na dnešním zasedání vznesl dotaz, zda mají členové AS k výše uvedeným 
zápisům nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení níže uvedených dvou usnesení.  
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NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  3 :  
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 4/2024 ze dne 23. 4. 2024 – verzi ze dne 11. 5. 
2024. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  4 :  
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 5/2024 ze dne 7. 5. 2024 – verzi ze dne 16. 5. 
2024.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 

 
 

4. Informace vedení VUT 
 
Rektor Janíček 
 

• Rektor informoval o aktuální situaci v souvislosti s přípravou novely zákona o VŠ týkající se 
pozměňovacích návrhů některých poslanců Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, které se v poslední 
době objevily, zejména v oblasti změn v kompetencích a složení akademických senátů a správních rad VŠ 
(k projednávaným návrhům by se měly AS VŠ pouze vyjadřovat, schvalovat by je měly správní rady VŠ). 
Tyto pozměňovací návrhy ještě proběhnou velkou diskusí, zejména ve vztahu ke změnám v kompetencích 
akademických senátů a správních rad VŠ. 

• Dnes, tj. 21. 5. 2024 v dopoledních hodinách, budou na VUT zástupci skoro desítky partnerů 
podepisovat „Memorandum“, které má do pěti let zvýšit podporu technického vzdělávání, tj. navýšit 
počet studentů tzv. STEM oborů. Na VUT, MU a MENDELU studuje v tzv. STEM (Science–technology–
engineering– mathematics) oborech aktuálně zhruba 25 000 mladých lidí. Cílem memoranda, které 
dnes budou podepisovat zástupci velkých soukromých firem, univerzit, města Brna 
a Jihomoravského kraje, je zvýšit počet uchazečů v těchto oborech k ak. roku 2028/29 o 30  %. 

• CEITEC bude rozvíjet vědeckou spolupráci se Společností Maxe Plancka. Výzkumné centrum 
CEITEC přivítalo prezidenta německé Společnosti Maxe Plancka Patricka Cramera, který se zástupci 
konsorcia CEITEC podepsal memorandum o budoucí vědecké spolupráci. Během své návštěvy se 
také setkal s vědci z VUT v Brně, Masarykovy univerzity, Mendelovy univerzity, Ústavu fyziky 
a materiálů Akademie věd České republiky a Výzkumného ústavu veterinárního lékařství.  

Prorektorka Šimberová 

• Nelegitimní ovlivňování ve vysokoškolském a výzkumném prostředí – metodiky: MŠMT představilo tři 
návrhy národních metodik: 1. Posilování odolnosti vůči nelegitimnímu ovlivňování ve vysokoškolském 
a výzkumném prostředí; 2. Metodické doporučení, kterým se definuje minimální rozsah due diligence 
a řízení rizik spolupráce s třetími stranami v rámci posilování odolnosti vysokoškolského a výzkumného 
prostředí vůči nelegitimnímu ovlivňování; 3. Metodické doporučení k řízení rizik v oblasti bezpečnosti 
výzkumu na institucionální úrovni. Zpracována prezentace, která velmi stručně shrnuje vývoj relevantní 
agendy na EU i národní úrovni.  MŠMT požádalo o obezřetné zacházení se zaslanými návrhy metodik 
a uvážené šíření v rámci instituce.  

• Protivlivový manuál: Byl vytvořen draft Protivlivového manuálu VUT vycházejícího z oficiálního manuálu, 
který připravilo MV ČR. 

• Reminder: Pozvánka na akce související s EULiST General Assembly (22. – 24. 5. 2024): 
o EULiST Opening Ceremony & Welcome Reception, termín: středa 22. 5. od 17:30, Rektorát VUT. 
o EULiST Gala Dinner, termín: čtvrtek 23. 5. od 19:00, Hotel Passage, Ballroo. 

https://www.mpg.de/institutes


  

 

4 / 11 

o EULiST General Assembly, termín: pátek 24. 5. od 9:00, FEKT, T12. 

• Strategické dokumenty a webináře mezinárodních sítí CESAER, EUA: 
o EUA webinar: Building a just scholarly publishing ecosystem, termín: 22. 5., 15:00 – 16:30. 
o EUA webinář: Navigating micro-credentials: institutional, national, and European perspectives, ter-

mín: 5. června 2024, 10:30-12:30 CEST.  
o Strengthen dual-use technologies by enhancing EU defence funding. CESAER zveřejnil stanovisko po-

skytující strategická doporučení o úloze technologií dvojího užití v programech financování EU pro 
posílení odolnosti, bezpečnosti a obranyschopnosti v Evropě. 

o CESAER Draft position Science Diplomacy: Možnost poskytnutí zpětné vazby na draft dokumentu 
“European framework for science diplomacy”. Dokument má být publikován v létě 2024.  

o CESAER Draft position 'Revitalise EIT'. Možnost poskytnutí zpětné vazby na draft dokumentu Revital-
ise the European Institute of Innovation & Technology‘. 

o CESAER: “Shape industrial policy and resilient competitiveness through cutting-edge science and 
technology”. Byl zveřejněn dokument se zaměřením na formování průmyslové politiky a odolné kon-
kurenceschopnosti prostřednictvím špičkové vědy a technologie. 

o CESAER: “Unleash the full potential of Marie Skłodowska-Curie Actions”. Byl zveřejněn dokument 
nastiňující doporučení pro budoucí trajektorii akcí Marie Skłodowské-Curie (MSCA).  

Prorektor Doupovec 

• Byla vydána nová směrnice rektora „Průmyslové doktoráty na VUT“, viz Směrnice č. 4/2024 - Průmyslové 
doktoráty na VUT – Vnitřní legislativa VUT – VUT. 

• OSZ ve spolupráci s Právním a Personálním odborem Rektorátu připravuje metodiku ke stanovení dok-
torského příjmu, první verze byla prezentována na výjezdním zasedání KR a následně na poradě tajem-
níků. 

• Na závěr prorektor poděkoval končícímu akademickému senátu  za výbornou spolupráci.  

Prorektor Weiter 

• Informoval o jednání s děkany fakult v rámci výjezdního zasedání kolegia rektora, které se zabývalo pří-
pravou nové metodiky hodnocení VaV, která nahradí metodiku 17+. Nyní probíhá druhá část přípravy 
interního hodnocení VaV na VUT, ústavům na všech fakultách byly zaslány analýzy VaV, cílem je získat 
relevantní argumentaci, kterou by potvrdili mezinárodní hodnotitelé a která by byla využívána pro při-
pravované hodnocení.  

 
Kvestorka Němcová  
 

• Pokračuje příprava realizace organizačních změn Rektorátu v souvislosti se schváleným Dodatkem č. 9 
k Organizačnímu řádu Rektorátu.  

• V návaznosti na blížící se zahájení rekonstrukce areálu Údolní 53 pokračuje pasportizace užívání objektů 
na Kraví Hoře, do kterých se musí do 30. 6. 2024 přestěhovat Fakulta výtvarných umění, která má areál 
Údolní z důvodu jeho rekonstrukce uvolnit.  

 
Kancléř Gregorek  
 

• Poděkoval členům AS VUT za spolupráci při přípravě nového znění Statutu VUT, váží si přístupu jednotli-
vých členů AS i jako celku.  

• Dále informoval o programu jednání Rady pro informační systémy VUT, která se zabývá zejména dalšími 
kroky vedoucími k elektronizaci VUT. Cílem je zejména sjednocení informačního systému na celém VUT.  

https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/smernice-c-4-2024-prumyslove-doktoraty-na-vut-d256964
https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/smernice-c-4-2024-prumyslove-doktoraty-na-vut-d256964
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5. Informace z Rady vysokých škol 
 
Informace ze zasedání Předsednictva RVŠ ze dne 25. 4. 2024 
 
Člen Předsednictva RVŠ RNDr. Popela sdělil informace o jednání P RVŠ konaném dne 25. 4. 2024 
s následujícím programem: 1. Zahájení;  2. Zprávy z Užšího předsednictva Rady VŠ (prof. Ing. Jiří Skládanka, 
Ph.D.); 3. Zpráva o jednání s ministrem Mikulášem Bekem (doc. Mgr. Jiří Langer, Ph.D.); 4. Zprávy ze 
Studentské komory Rady VŠ (Ing. Michal Farník); 5. Zprávy z Fóra předsedů akademických senátů (doc. Ing. 
Jan Janoušek, Ph.D.); 6. Vystoupení hostů; 7. Plán rozpočtu Agentury Rady VŠ na rok 2024 (Ing. Michaela 
Schwarzová, MBA); 8. Programové prohlášení Rady VŠ; 9. Zprávy z Ekonomické komise (doc. Ing. Irena 
Benešová, Ph.D.); 10. Zprávy z Legislativní komise (JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík) ; 11. Různé.  

Dále RNDr. Popela informoval o jednání Sněmu RVŠ konaném dne 16. 5. 2024 s následujícím programem:   
1. Zahájení; 2. Slovo ministra MŠMT Mikuláše Beka; 3. Zprávy z Užšího předsednictva Rady VŠ (prof. Mgr. 
Tomáš Kašparovský, Ph.D.); 4. Zprávy ze Studentské komory Rady VŠ (Ing. Michal Farník); 5. Zprávy z Fóra 
předsedů akademických senátů (doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D.); 6. Volba místopředsedy Rady vysokých škol – 
navržený kandidát doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D.; 7. Vystoupení hostů; 8. Prezentace výsledků projektu 
Eurograduate (Ing. Radim Ryška, Ph.D.);  9. Programové prohlášení Rady VŠ; 10. Zprávy z Ekonomické komise 
(doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D.);  11. Zprávy z Legislativní komise (JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík);  12. Zprávy 
z Komise pro vzdělávací činnost (doc. RNDr. Irena Smolová, Ph.D.);  13. Zprávy z Komise pro etiku (Mgr. Tomáš 
Foltýnek, Ph.D.);  14. Různé. Ministr MŠMT ČR doc. PhDr. M. Bek, Ph.D. informoval o aktuální agendě, kterou 
ministerstvo školství řeší a která se týká vysokých škol. Jedná se zejm. o proces projednávání novely zákona 
o VŠ, přípravu další novely zaměřené na kvalitu a akreditace, zmínil rovněž záměr zahájení diskuse o přípravě 
zcela nového zákona o vysokých školách. V další části informoval o jednáních směřujících k navýšení rozpočtu 
vysokého školství a podpoře společensky poptávaných profesí. Následně odpovídal na dotazy členů Sněmu 
zaměřených na dílčí detaily legislativního procesu projednávání novely zákona o vysokých školách, 
financování vysokých škol a finanční podpory studentů.  

Ing. arch. Galeová doplnila informace RNDr. Popely zejména o připravovaných změnách MŠMT v legislativní 
oblasti (změny zákona o VŠ a přípravy nového zákona o VŠ) a zmínila bouřlivou debatu členů Sněmu RVŠ 
týkající se financování vysokých škol, včetně financování uměleckých VŠ i uměleckých fakult na jiných VŠ než 
uměleckých a o záměru spolupráce děkanů uměleckých fakult předložit návrh na uznávání hodnocení FUČ 
obdobně jako RUV.  

Ing. Rovenská informovala o činnosti Studentské komory Rady VŠ: 

• Dne 16. května proběhlo 5. zasedání pléna SK RVŠ na ČVUT v Praze. Jednání se zúčastnili i hosté z MŠMT, 
včetně ministra Beka a vrchní ředitelky Wildové. Nosnými tématy jednání byly diskuze projednávání no-
vely ZVŠ, finanční podpora studentů, možnosti rekonstrukcí kolejí či úprava financování VŠ, především 
v ukazatelích A+K. 

• Dne 21. května v Praze probíhá druhý seminář ESC Pro Academy, partnerské organizace SK RVŠ. 

• SK RVŠ bude prezentovat svou činnost pro doktorské studující na Veletrhu vědy v Praze dne 31. 5. 2024. 

• Jak již bylo zmíněno, tak zástupci SK RVŠ se zítra účastní jednání Podvýboru pro vědu a vysoké školy v ná-
vaznosti na aktuální progres novely Zákona o vysokých školách v rámci Poslanecké sněmovny PČR. 

 
Informace z jednání Předsednictva RVŠ ze dne 25. 4. 2024 jsou uvedeny zde: https://radavs.cz/RVS-60.html  

 

6. Informace SK AS VUT 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová / Ing. Rovenská sdělila informace o hlavních aktivitách SK AS VUT: 
 
 

https://radavs.cz/RVS-60.html
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• Dne 11. května proběhl v areálu BVV Brněnský Majáles, v univerzitní zóně VUT se prezentovali studentské 
organizace i tvůrčí týmy a v zápolení brněnských univerzit získal zástupce VUT, Jiří Jalůvka z FEKT, titul 
krále Brněnského Majálesu. Všem zapojeným děkujeme za jejich aktivitu a důstojnou reprezentaci VUT.  

• Připravujeme poslední číslo emailového newsletteru VUT’s up pro studující v tomto akademickém roce. 

• V neděli 19. května zahájila SK předávání agendy nově nastupujícím členům SK AS a představili jim roli 
a činnost SK AS VUT. 

• Dne 12.  června proběhne ve studentském klubu U Kachničky setkání odcházejících i nově nastupujících 
zástupců SK AS VUT se zástupci z fakultních SK AS, studentských organizací a týmů pro tvůrčí činnost. 

 

7. Legislativní záležitosti 

Nové znění Statutu VUT v Brně 

Návrh nového znění Statutu VUT předložil z pověření rektora Janíčka kancléř Gregorek e-mailem dne 27. 3. 
2024 s komentářem, návrh je opřen o více jak jednoletý sběr podkladů k jeho textaci. Nové znění Statutu VUT 
projednávala LK AS na svých zasedáních konaných ve dnech 9. 4. a 16. 4. 2024. Na těchto zasedáních byly za 
účasti kancléře Gregorka, vedoucího PrO Rektorátu Mgr. Sobotky, prof. Doupovce a zástupců CEITEC – prof. 
Vrby, prof. Chmelíka a člena AS Ing. Krečmera, postupně projednávány vznesené připomínky členů LK a AS, 
z nichž většinu rektor Janíček akceptoval. Aktuální verzi se zapracovanými připomínkami obdrželi členové AS 
dne 15. 4. 2024 (verze č. 9), o této verzi jednala LK AS dne 16. 4. 2024, informace z tohoto jednání je uvedena 
v Zápise z AS VUT č. 4/2024 ze dne 23. 4. 2024. Po tomto jednání předložil kancléř Gregorek z pověření 
rektora Janíčka e-mailem dne 30. 4. 2024 verzi č. 10 (rozeslána AS VUT e-mailem dne 1. 5. 2024, uložena na 
Sharepointu), součástí tohoto návrhu je důvodová zpráva týkající se organizačních řádů, návrh byl rovněž 
konzultován s MŠMT ČR. informace o této verzi sdělil AS VUT předseda AS doc. Steinbauer na zasedání AS 
dne 7. 5. 2024 (viz zápis).  

Předsedkyně LK AS Mgr. Musilová zaslala členům legislativní komise dne 15. 5. 2024 e-mail, v němž dle 
předcházející domluvy z minulých jednání LK podala návrh na projednání výše uvedené verze 10 návrhu 
Statutu VUT per rollam a navrhla hlasovat o usnesení LK doporučujícím verzi 10 nového znění Statutu VUT 
Akademickému senátu VUT ke schválení. Na dnešním zasedání AS Mgr. Musilová informovala o výsledku 
hlasování per rollam: v termínu se vyjádřilo 5 z členů LK (z 9 celkem). Všichni kladně. Usnesení bylo přijato. 

Usnesení LK AS VUT per rollam ze dne 20. 5. 2024: 
Legislativní komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT schválení Statutu VUT, verzi 10.  
Hlasování: pro – 5 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 4 hlasy.  

Kancléř Gregorek zaslal e-mailem dne 20. 5. 2024 z pověření rektora Janíčka návrh nového znění Statutu VUT 
– verzi 11, v níž bylo provedeno avizované doplnění článku 2, který upravuje Vizi VUT – předseda AS rozeslal 
tuto poslední verzi bezprostředně všem členům AS. 

Rektor Janíček na dnešním zasedání AS sdělil krátký komentář, v němž uvedl, že doplnění Vize VUT se týká 
dalšího směřování VUT do budoucna, zejména v souvislosti s péčí o lidské zdroje důležité pro VUT.  

Následovala diskuse členů AS, v jejímž průběhu předseda EK RNDr. Popela sdělil, že se tentokrát zdrží 
hlasování o předloženém návrhu nového znění Statutu VUT, chybí mu v něm jasné stanovisko k demokracii 
na VUT. Svůj názor dále zdůvodnil i v souvislosti s jednáním posledního Sněmu RVŠ, kde se objevily názory na 
změnu v řízení VŠ týkající se zejména zrušení kompetencí akademických senátů VŠ a zvýšení kompetencí 
správních rad VŠ. Dle jeho názoru je důležité zachovat autonomi a demokracii na vysokých školách. 
Předsedající doc. Steinbauer sdělil, že reakce na případné změny, které byly avizovány na RVŠ, bude možné 
realizovat v rámci očekávané novely Statutu VUT na podzim letošního roku, předložený návrh Statutu VUT je 
zpracován v souladu se současnou legislativou VUT a nyní platným zákonem o VŠ.   
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Předsedkyně LK Mgr. Musilová konstatovala, že návrh nového znění Statutu VUT je dále předjednán s MŠMT 
ČR, a proto by jeho schválení mělo proběhnout na dnešním zasedání AS. Zároveň chápe obavy RNDr. Popely, 
ale dle jejího názoru je určitě dost času na to, aby VŠ reagovaly na změny, se kterými nebudou souhlasit. 
I když byla AS předložena verze 11 návrhu Statutu VUT s doplněním Vize VUT, dle jejího názoru by LK stejně 
nezměnila výše uvedené přijaté stanovisko, které dala k verzi 10 návrhu, a doporučila předložený návrh 
schválit.  

Na závěr předsedající doc. Steinbauer konstatoval, že doplnění článku 2 lze považovat za změnu formální 
a vznesl dotaz, zda mají členové AS k předložené verzi 11 nového znění Statutu VUT nějaké připomínky. 
Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného 
návrhu usnesení AS.  

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  5 :  
Akademický senát VUT schvaluje nové znění Statutu VUT ve verzi 11 rozeslané AS VUT e-mailem dne 20. 5. 
2024.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 

 

8.  Ekonomické záležitosti  
 

Rozpočty vysokoškolských ústavů a dalších součástí VUT v Brně na rok 2024 

Návrhy rozpočtů VŠ ústavů a dalších součástí VUT na rok 2024 předložila z pověření rektora Janíčka vedoucí 
Oddělení hlavního ekonoma Ing. Jarmarová e-mailem dne 10. 5. 2024 – rozeslány bezprostředně všem 
členům AS VUT. Na zasedání EK AS konaném dne 14. 5. 2024 členové komise projednali předložené návrhy 
rozpočtů, na tomto jednání doc. Steinbauer promítal jednotlivé součásti a srovnával jejich návrhy rozpočtů 
s čísly v tabulkách uvedených ve schváleném Rozpočtu VUT v Brně na r. 2024, všechny rozpočty VŠ ústavů 
a DS se s rozpočtem VUT shodovaly. Členové EK následně hlasovali o schválení níže uvedených usnesení – 
všechny návrhy rozpočtů VŠ ústavů a dalších součástí byly doporučeny Akademickému senátu VUT ke 
schválení. Usnesení z jednání EK AS ze dne 14. 5. 2024 obdrželi všichni členové AS e-mailem dne 16. 5. 2024. 

Návrh usnesení EK AS č. 2 ze dne 14. 5. 2024: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje předložený návrh Rozpočtu CEITEC Akademickému senátu VUT ke schválení.  
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Návrh usnesení EK AS č. 3 ze dne 14. 5. 2024: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje předložený návrh Rozpočtu CESA Akademickému senátu VUT ke schválení.  
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Návrh usnesení EK AS č. 4 ze dne 14. 5. 2024: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje předložený návrh Rozpočtu ÚSI Akademickému senátu VUT ke schválení.  
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Návrh usnesení EK AS č. 5 ze dne 14. 5. 2024: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje předložený návrh Rozpočtu Rektorátu Akademickému senátu VUT ke schválení.  
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Návrh usnesení EK AS č. 6 ze dne 14. 5. 2024: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje předložený návrh Rozpočtu CVIS VUT Akademickému senátu VUT ke schválení.  
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Návrh usnesení EK AS č. 7 ze dne 14. 5. 2024: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje předložený návrh Rozpočtu ICV Akademickému senátu VUT ke schválení.  
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Návrh usnesení EK AS č. 8 ze dne 14. 5. 2024: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje předložený návrh Rozpočtu KaM Akademickému senátu VUT ke schválení.  
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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Návrh usnesení EK AS č. 9 ze dne 14. 5. 2024: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje předložený návrh Rozpočtu ÚK VUT Akademickému senátu VUT ke schválení.  
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Návrh usnesení EK AS č. 10 ze dne 14. 5. 2024: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje předložený návrh Rozpočtu VUTIUM Akademickému senátu VUT ke schválení.  
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Předseda EK RNDr. Popela na dnešním zasedání doplnil informace z výše uvedeného jednání komise a na 
závěr krátce konstatoval, že AS dodržel původně plánovaný čas předem určený ke schválení celého Rozpočtu 
VUT, včetně rozpočtů VŠ ústavů a dalších součástí VUT. Dále poděkoval za perfektní spolupráci zejména 
kvestorce VUT spolu s pracovním týmem, který návrh rozpočtu zpracoval. Členové EK se nezabývali detaily, 
jen kontrolovali, aby byly rozpočty součástí konzistentní se schváleným Rozpočtem VUT na r. 2024, aby se 
nebrzdila činnost součástí. Pravděpodobně stávající členové AS, kteří jsou zvoleni i do nového AS, se budou 
ptát ve II. pololetí r. 2024 na čerpání a využití částek, což ale určitě nebude diskutováno bez přípravy.  

Rektor Janíček dále sdělil, že bude muset odejít na další pracovní jednání, a vzhledem ke končícímu funkčnímu 
období současného AS by chtěl poděkovat všem členů AS VUT, kteří se dnes sešli naposledy ve stávajícím 
složení, za vzájemnou spolupráci, které si nesmírně váží, včetně konstruktivních diskusí, ve kterých se vždy 
snažili společně najít shodu v řešení dané problematiky. Dále zmínil, že by chtěl velmi poděkovat za spolupráci 
i bývalému předsedovi AS doc. Hanáčkovi, a současně by chtěl všem popřát hodně štěstí v jejich dalším 
profesním životě. Předseda AS doc. Steinbauer sdělil, že se minulý týden zúčastnil setkání zástupců 
elektrotechnických fakult z ČR a SR, které se konalo na Slovensku, ze společně sdělených informací vyplynulo, 
že spolupráce AS VUT s vedením VUT není úplně běžná na všech VŠ, proto si toho  velmi váží.  

K rozloučení rektora Janíčka se stávajícím AS VUT se dále připojili i prorektorka Šimberová a prorektor Weiter. 
Doc. Šimberová vyzvedla práci předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacové, která odvedla velký kus práce ve 
studentské oblasti, kde byly přehledně transformovány všechny studentské spolky a studentské aktivity. Doc. 
Šimberová sdělila, že vzhledem k tomu, že musí také odejít ze zasedání AS, chtěla by také poděkovat všem 
členům AS za spolupráci a pozvat je na Zahradní slavnost, která se bude konat na Rektorátě VUT dne 19. 6. 
2024 – pozvání všichni obdrží.  

Následně předsedající doc. Steinbauer vznesl dotaz, zda mají členové AS k předloženým návrhům rozpočtů 
VŠ ústavů a dalších součástí VUT nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo 
přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  6 :   
Akademický senát VUT schvaluje rozpočty vysokoškolských ústavů CESA, CEITEC a ÚSI na rok 2024 a rozpočty 
dalších součástí VUT – Rektorátu, CVIS, ICV, KaM, ÚK a Nakladatelství VUTIUM na rok 2024.   
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 

Výroční zpráva o hospodaření VUT v Brně za rok 2023 

Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za rok 2023 (dále VZ o hospodaření VUT za rok 2023) předložila 
z pověření rektora Janíčka Ing. Jarmarová e-mailem dne 23. 4. 2024 – rozeslána bezprostředně všem členům 
AS. Dle sdělení Ing. Jarmarové tato verze Výroční zprávy o hospodaření VUT v Brně za rok 2023 neobsahovala 
výrok auditora. Dokument projednala EK AS na svém zasedání dne 14. 5. 2024 a přijala níže uvedené 
doporučující usnesení. 

Návrh usnesení EK AS č. 1 ze dne 14. 5. 2024: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje návrh Výroční zprávy o hospodaření VUT v Brně za rok 2023 Akademickému 
senátu VUT po zapracování formálních připomínek ke schválení.  
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
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Dne 16. 5. 2024 zaslala Ing. Jarmarová z pověření rektora Janíčka VZ o hospodaření VUT za r. 2023 doplněnou 
o výrok auditora, se zapracovanými formálními úpravami – rozeslána bezprostředně všem členům AS 
a uložena na Sharepointu. 

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela na dnešním zasedání AS sdělil informace z výše uvedeného jednání EK, na 
kterém byly prodiskutovány zejména textové části výroční zprávy a Ing. Jarmarová zodpověděla dotazy členů 
EK. Dále RNDr. Popela připomněl, že v rámci výjezdního zasedání AS rektor Janíček promítá analytické 
dokumenty vycházející z výroční zprávy, o kterých následně probíhá diskuse. Na závěr zrekapituloval, že EK 
přijala pro AS souhlasné doporučující usnesení ke schválení předloženého dokumentu.  

Předsedající doc. Steinbauer vznesl dotaz, zda mají členové AS k předložené VZ o hospodaření VUT za r. 2023 
nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení níže uvedeného usnesení.  

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  7 :   
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za rok 2023, ve verzi ze dne 16. 5. 
2024.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Další ekonomické záležitosti 

Předseda EK RNDr. Popela informoval o usnesení Finanční komise AS FSI ze dne 9. 5. 2024, které mu zaslal 
předseda Finanční komise AS FSI prof. Štětina (viz e-mail předsedovi EK AS VUT ze dne 12. 5. 2024): „Finanční 
komise AS FSI se obrací na zástupce FSI v AS VUT s žádostí vyjasnit, jak je to s dřívější půjčkou ze zdrojů celého 
VUT na víceletý provoz CEITECu, která v rozpočtu VUT na rok 2024 není zmíněna“. Hlasování: 14 hlasů pro, 
0 proti, 0 se zdržel hlasování.  

Výše uvedené usnesení Finanční komise AS FSI bylo projednáno na zasedání EK AS VUT dne 14. 5. 2024, kde 
proběhla diskuse, v jejímž průběhu zástupci CEITEC nesouhlasili s podaným návrhem na usnesení, v němž 
bylo konstatováno, že tuto problematiku bude řešit nově zvolený AS VUT.  Po diskusi členové EK AS schválili 
níže uvedené usnesení.  

Návrh usnesení EK AS č. 11 ze dne 14. 5. 2024: 
EK AS VUT na citovaný dotaz FK AS FSI: "Finanční komise AS FSI se obrací na zástupce FSI v AS VUT s žádostí vyjasnit, jak 
je to s dřívější půjčkou ze zdrojů celého VUT na víceletý provoz CEITECu, která v rozpočtu VUT na rok 2024 není zmíněna." 
konstatuje, že informace o půjčce provozních prostředků CEITECu byla naposledy uvedena v textové části rozpočtu v roce 
2023: “Dle schváleného rozpočtu na roky 2016 až 2018 je evidována půjčka z důvodu zajištění provozních funkcí v období 
udržitelnosti HS CEITEC ve výši 75 798 tis. Kč.”  Od té doby se o trvající půjčce na EK a AS VUT nejednalo. Lze předpokládat, 
že se tato otázka vyjasní v rámci jednání nově zvoleného AS VUT.  
Hlasování: pro – 8 hlasů, proti – 2 hlasy, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 

Předseda EK RNDr. Popela na dnešním zasedání AS doplnil další informace z jednání EK, kde požádal členy 
komise o přijetí usnesení, které následně přednese na zasedání AS FSI. Z výše uvedeného usnesení EK vyplývá, 
že se touto otázkou zřejmě bude zabývat nově zvolený AS VUT.  Ve čtvrtek 23. 5. 2024 se bude konat Finanční 
komise AS FSI, na které bude RNDr. Popela informovat o výše uvedeném usnesení EK.  
 

9. Pedagogické záležitosti 
 
Další pedagogické záležitosti 
 
Kancléř Gregorek zaslal z pověření rektora Janíčka e-mailem dne 20. 5. 2024 k projednání v Akademickém 
senátu VUT „Zprávu o hodnocení výuky v magisterských studijních programech na ÚSI v zimním semestru 
akademického roku 2023/24“ – předseda AS rozeslal zprávu ihned všem členům AS, uložil na Sharepointu.  
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Členové AS vzali předložení zprávy na vědomí s tím, že bude projednána pedagogickou komisí AS a následně 
na dalším zasedání AS VUT.  

 
10. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 
Předseda KTČ AS prof. Štětina sdělil, že nejsou k projednání žádné záležitosti tvůrčí činnosti.  

 
11. Různé   
 
▪ Předsedající doc. Steinbauer sdělil, že vzhledem ke konci funkčního období stávajícího AS bude nový AS 

schvalovat Výroční zprávu o činnosti VUT v Brně za rok 2023, která by měla být AS předložena v průběhu 
několika dní, a dále by měl projednat i předloženou zprávu o hodnocení výuky na ÚSI.  

▪ Předseda EK AS RNDr. Popela sdělil, že na dnešním zasedání AS je větší podíl účasti členů EK, než na 
posledním zasedání komise dne 14. 5. 2024, proto by chtěl až dnes poděkovat všem členům EK za 
příkladnou spolupráci, a doufá, že bude tato spolupráce pokračovat i v následujícím funkčním období AS.  

▪ Dále RNDr. Popela konstatoval, že vzhledem k posledním informacím týkajícím se vývoje v oblasti 
připravované novely zákona o VŠ, by bylo zřejmě vhodné setkání bývalých a nových členů AS. Dále stručně 
zmínil nejpodstatnější návrhy změn novely zákona o VŠ týkající se zejména omezení akademické 
samosprávy VŠ.  

▪ Předseda Volební komise VUT prof. Vala zrekapituloval, že mandát současného AS skončí dne 15. 6., nový 
AS se sejde na ustavujícím zasedání konaném dne 18. 6. 2024 v 9:00 hodin, zřejmě opět v této zasedací 
místnosti rektora. V rámci voleb do nového AS se více změnilo obsazení studentů ve SK AS VUT, obsazení 
KAP AS VUT se změnilo jen z malé části. Volební komise VUT v souladu s harmonogramem voleb rozešle 
pozvánku na ustavující zasedání všem novým členům AS a ostatním účastníkům zasedání dle článku 2 
Jednacího řádu AS VUT.  

▪ Ing. arch. Galeová pozvala na neformální setkání senátorek, senátorů a hostů, „plné kousavého humoru 
v magických reáliích u Dalešické přehrady“, které by se mělo konat ve dnech 24. 6. – 25. 6. 2024, 
s podtitulem „Jak ulovit velkou rybu aneb všechny štiky v jedné tůni“. Kdo bude mít zájem, může potvrdit 
účast na tomto setkání na e-mail Ing. arch. Galeové  galeova@vutbr.cz .   

 
Vzhledem k tomu, že žádné další informace již nebyly sděleny, poděkoval předsedající doc. Steinbauer všem 
členům AS VUT ve stávajícím funkčním období, a současně i členům vedení VUT, za perfektní vzájemnou 
spolupráci a všem účastníkům dnešního zasedání AS za účast. Dále doc. Steinbauer popřál senátorům, kteří 
nebyli zvoleni do nového AS hodně pracovních úspěchů a těm, kteří byli zvoleni do nového AS popřál další 
úspěšnou spolupráci v rámci činnosti AS VUT. Na závěr doc. Steinbaeur pozval účastníky zasedání k malému 
občerstvení a ukončil zasedání AS. 

Ustavující zasedání nově zvoleného AS VUT pro funkční období červen 2024 až červen 2027 se bude konat 
v úterý dne 18. 6. 2024 v 9:00 hodin v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Rektorát, Antonínská 1. 

 
 
doc. Ing. Miloslav Steinbauer, Ph.D., v. r.  
předseda AS VUT v Brně 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 

mailto:galeova@vutbr.cz
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Příloha zápisu: 
Usnesení přijatá na zasedání AS VUT č. 6/2024 dne 21. 5. 2024 

 

USNESENÍ  AS Č.  1:  
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora Ing. Janíka. 

 

USNESENÍ  AS Č.  2 :  
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT. 

 

USNESENÍ  AS Č.  3:  
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 4/2024 ze dne 23. 4. 2024 – verzi ze dne 11. 5. 
2024. 

 

USNESENÍ  AS Č.  4 :  
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 5/2024 ze dne 7. 5. 2024 – verzi ze dne 16. 5. 
2024.  

 

USNESENÍ  AS Č.  5 :  
Akademický senát VUT schvaluje nové znění Statutu VUT ve verzi 11 rozeslané AS VUT e-mailem dne 20. 5. 
2024.  

 

USNESENÍ  AS Č.  6 :   
Akademický senát VUT schvaluje rozpočty vysokoškolských ústavů CESA, CEITEC a ÚSI na rok 2024 a rozpočty 
dalších součástí VUT – Rektorátu, CVIS, ICV, KaM, ÚK a Nakladatelství VUTIUM na rok 2024.   

 

USNESENÍ  AS Č.  7 :   
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za rok 2023 ve verzi ze dne 16. 5. 
2024.  

 
 


